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ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၇ ရက္၊ ၂၀၁၈ 

မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖဲြ႕တြင္ လစ္လပ္ေနသည့္ ၀န္ႀကီး 
ႏွစ္ေနရာအတြက္ အမည္စာရင္းကုိ တုိင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္က လႊတ္ေတာ္ 
သို႔အဆုိျပဳတင္ျပရာ ဒီခ်ဳပ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၁၇ ဦးက 
ကန္႔ကြက္ခဲ့သည္။ ထုိကန္႔ကြက္မႈကုိ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၁၆ ရက္ေန႔ 
မေကြးတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္အေရးေပၚအစည္းအေ၀း၌ ျပဳလုပ္ 
ခဲ့သည္။ 

မေကြးတုိ္င္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖဲြ႕တြင္ အလုပ္သမား၊ လူ၀င္မႈ 
ႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔အင္အား၀န္ႀကီးႏွင့္ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္း 
၀န္ႀကီးမ်ား ၎တုိ႔၏ဆႏၵအေလ်ာက္ႏုတ္ထြက္ခ့ဲ၍ ႏွစ္ေနရာလစ္လပ္ 
ေနသည္။ ထုိအတြက္ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္က တဲြဖက္ျပည္နယ္ပညာေရးမွဴး 

(ၿငိမ္း) ဦးေအာင္ေက်ာ္မိုးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဦးစီးဌာန ၫႊန္ၾကားေရးမွဴး 
(ၿငိမ္း) ဦးေအးေငြတုိ႔ကို ေဖေဖာ္၀ါရီ ၁၄ ရက္တြင္ အမည္စာရင္း 
တင္သြင္းခဲ့သည္။ ယင္းတင္သြင္းခ်က္အေပၚ ကန္႔ကြက္သူမ်ားရွိခဲ့ရာ 
အေျခခံဥပေဒႏွင့္ ညီၫြတ္မႈ ရွိ၊ မရွိ အခ်ိန္ယူစိစစ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ဦးတာက လႊတ္ေတာ္ တြင္ ေၾကညာခဲ့သည္။

၀န္ႀကီးေနရာအတြက္ အဆိုျပဳခံရသည့္ ဦးေအာင္ေက်ာ္မိုးသည္ 
တုိင္းလက္ေထာက္ပညာေရးမွဴးအျဖစ္ တာ၀န္ထမ္းေဆာင္စဥ္က 
အလယ္တန္းျပဆရာတစ္ဦးကို ႏိုင္ငံေရးလုပ္သည္ဟူေသာ စဲြခ်က္ျဖင့္ 
ခုံ႐ုံးဖဲြ႕စစ္ေဆးသူျဖစ္ျခင္းေၾကာင့္ ၀န္ႀကီးအျဖစ္ခန္႔အပ္ရန္ အဆိုျပဳမႈ 
အေပၚ ေ၀ဖန္မႈမ်ားထြက္ေပၚေနသည္။ (ကုိးကား- 7daydaily)

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၆ ရက္၊ ၂၀၁၈

တင္ဒါေခၚယူရာတြင္ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ 
မရွိဟုဆုိကာ လႊတ္ေတာ္၌ ကန္႔ကြက္မႈမ်ား 
ရွိေနခဲ့ေသာ ရခုိင္ျပည္နယ္တြင္ ေစ်းငါးေစ်း
တည္ေဆာက္မည့္စီမံကိန္းကုိ ဖ်က္သိမ္းၿပီး 
ယင္းရန္ပုံေငြမ်ားကုိ ၿမိဳ႕နယ္ ၁၇ ၿမိဳ႕နယ္သုိ႔ 
ခြဲေ၀သုံးစြဲခြင့္ ေပးခဲ့ေၾကာင္း ရခုိင္ျပည္နယ္ 
အစုိးရအဖြဲ႕က ေျပာသည္။

အဆုိပါေစ်းငါးေစ်းကုိ စစ္ေတြ၊ ေက်ာက္ 
ေတာ္၊ ရမ္းၿဗဲ၊ ေတာင္ကုတ္ႏွင့္ ဂြၿမိဳ႕တို႔တြင္ 
တည္ေဆာက္ရန္စီစဥ္ခ့ဲၿပီး ေစ်းတည္ေဆာက္ 
မည့္ၿမိဳ႕နယ္ေရြးခ်ယ္ျခင္းႏွင့္ တင္ဒါေခၚယူ 

ျခင္းတြင္ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈမရွိဆုိကာ လႊတ္ 
ေတာ္အပါအ၀င္ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္း 
မ်ားက ကန္႔ကြက္ခဲ့သည္။ မူလေစ်းေနရာ 
မ်ားတြင္ တည္ေဆာက္မည့္ကိစၥကုိ ေစ်းသူ 
ေစ်းသားအမ်ားစုကလည္း သေဘာမတူ 
ခဲ့ေပ။

''လႊတ္ေတာ္က သေဘာမတူတဲ့ဟာကုိ 
ဆက္ၿပီးမေဆာက္ခ်င္ဘူး။ ဒါေၾကာင့္ စီမံကိန္း 
ကုိ ဖ်က္သိမ္းလုိက္တာပါ""ဟု ရခုိင္ျပည္နယ္ 
အစုိးရအဖြဲ႕ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ 
သတၱဳတြင္း၀န္ႀကီး၊ ယာယီစည္ပင္သာယာ 
ေရး၀န္ႀကီး ဦးေက်ာ္လြင္က ေျပာသည္။ 

ရခိုင္ျပည္နယ္အတြင္း ေနာက္ထပ္ေစ်း 

ေဆာက္မည္ဆုိလွ်င္လည္း အစုိးရအေနျဖင့္ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ား၊ အရပ္ဘက္ 
အဖြဲ႕အစည္းမ်ား၊ ေဒသခံမ်ားႏွင့္ညိႇႏႈိင္းကာ 
သေဘာတူညီခ်က္ရရွိမွသာလွ်င္ ေဆာက္ 
လုပ္မည္ဟု ဝန္ႀကီးက ေျပာၾကားသည္။ 

အဆုိပါေစ်းငါးေစ်းတည္ေဆာက္ရန္  
တင္ဒါေခၚယူရာတြင္ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈမရွိ 
သည့္အခ်က္အပါအ၀င္ အျခားအခ်က္မ်ား 
ျဖင့္ ယခင္စည္ပင္၀န္ႀကီးဦးမင္းေအာင္ကုိ 
ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က စြပ္စြဲျပစ္တင္ခဲ့ 
သျဖင့္ ဦးမင္းေအာင္ တာ၀န္မွရပ္စဲခံခဲ့ရ 
သည္။ 
(ကုိးကား- 7daydaily)

မေကြးတုိင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ အဆုိျပဳသည့္ 

၀န္ႀကီးႏွစ္ဦးကုိ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ 

ဒီခ်ဳပ္အမတ္ ၁၇ ဦး ကန္႕ကြက္

လႊတ္ေတာ္က ကန႔္ကြက္ခဲ့ေသာ ရခုိင္ျပည္နယ္ေစ်းစီမံကိန္းမ်ား ဖ်က္သိမ္း
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၄၉

သတင္းတို

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၅ ရက္၊ ၂၀၁၈ 

စီမံကိန္းမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပရန္ လို၊ မလို 
တုိင္းအစိုးရႏွင့္ လႊတ္ေတာ္အၾကား အျငင္းပြားေနမႈကို ႏုိင္ငံေတာ္ 
ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒဆိုင္ရာခံု႐ံုးသို႔ ယခုလအတြင္းတင္သြင္း၍ 
အဆံုး အျဖတ္ခံယူရန္ စီစဥ္ေနသည္ဟု တနသၤာရီတုိင္းလႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာသည္။  

ဇန္နဝါရီ ၂၂ ရက္က ထားဝယ္ၿမိဳ႕၌ ျပဳလုပ္သည့္ ရသံုးမွန္းေျခ 
ေငြစာရင္းဆိုင္ရာစာေစာင္ မိတ္ဆက္ပြဲအခမ္းအနားတြင္ ဘတ္ဂ်က္ 
စီမံကိန္းမ်ားကိုသာ လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပရန္လိုအပ္ၿပီး ပုဂၢလိက 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ စီမံကိန္းမ်ားကိုတင္ျပရန္မလိုဘဲ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေကာ္ 
မရွင္(MIC)၏ လုပ္ထုံးလုပ္နည္းအတိုင္းသာ ေဆာင္ရြက္ရန္လုိေၾကာင္း 
တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕ စီမံဘ႑ာဝန္ႀကီးက ေျပာၾကားခဲ့သည္။ ယင္းသို႔ 

ေျပာၾကားမႈအေပၚ တုိင္းအတြင္း ေဆာင္ရြက္မည့္ စီမံကိန္းမွန္သမွ် 
အေျခခံဥပေဒ ပုဒ္မ ၂၅၁ အရ လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပ၍ လုပ္ေဆာင္ 
ရမည္ဟု လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒မွ ျပန္လည္တံု႔ျပန္ေျပာဆိုခဲ့သည္။ 

လက္ရွိတြင္ ထုိအျငင္းပြားမႈကုိ ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒဆိုင္ရာခံု
႐ုံးသုိ႔တင္သြင္းႏုိင္ေရး တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ တုိင္ပင္ 
ေဆြးေႏြးၿပီး ဆံုးျဖတ္ေဆာင္ရြက္မည္ဟု လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က 
ေျပာသည္။ 

အစုိးရက အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ စီမံကိန္း 
မ်ားကုိ လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပျခင္းမရွိသျဖင့္ ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ 
ပုဒ္မ ၂၅၁ ႏွင့္အညီ လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပအတည္ျပဳခ်က္ရယူရန္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဆ႒မ ပံုမွန္အစည္းအေဝးႏွင့္ သတၱမပံုမွန္အစည္း 
အေဝးမ်ားတြင္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က သတိေပးေျပာၾကားခဲ့ဖူးသည္။  
(ကုိးကား- 7daydaily) 

တနသၤာရီတုိင္းအတြင္း  စီမံကိန္းမ်ား  လႊတ္ေတာ္တင္ျပရန္  အျငင္းပြားမႈ

ဖြဲ ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒခံု႐ံုး  အဆံုးအျဖတ္ခံယူမည္

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၂ ရက္၊ ၂၀၁၈

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီကို စီးပြားေရးအဖြဲ႕အစည္းအျဖစ္ 
အေျပာင္းအလဲျပဳလုပ္မည့္အခ်က္မ်ား ပါဝင္ 
ေနသည့္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒၾကမ္း 
ကို တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက 
ကန္႔ကြက္ရန္ ျပင္ဆင္ေနၾကသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက တင္ 
သြင္းသည့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာ 
ေရးဥပေဒၾကမ္း၏ အခန္း ၆ တြင္ လုပ္ငန္း 
တာဝန္မ်ားကို အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ 
အာဏာပိုင္အဖြဲ႔မ်ား၊ ဌာနမ်ားႏွင့္ စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္း အဖြဲ႔အစည္းမ်ားကို ဖြဲ႔စည္းျခင္းမ်ား 
ျပဳလုပ္ရမည္ဟု ေဖာ္ျပထားသည္။ စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔အစည္းမ်ားတြင္ တည္ေဆာက္ 
ေရးလုပ္ငန္းမ်ား၊ ဝန္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ား၊ 
အပန္းေျဖလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ အျခားစီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္႐ြက္မည္ဟု ေဖာ္ျပထား 
သည္။ 

ယင္းစီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား ဖြဲ႕စည္းျခင္း 
ႏွင့္ဆုိင္သည့္အခန္းမ်ားကို ဥပေဒၾကမ္းမွ 
ပယ္ဖ်က္သင့္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္တြင္ 

ကန္႔ကြက္ေဆြးေႏြးသြားမည္ျဖစ္ၿပီး ကိုယ္ 
စားလွယ္အေနျဖင့္သာမက လႊတ္ေတာ္၏ 
စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးေကာ္မတီအေနျဖင့္
လည္း ကန္႔ကြက္သြားရန္စီစဥ္ေနေၾကာင္း 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္ 
ေဇယ်က ေျပာသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး ဥပေဒၾကမ္း 
ေကာ္မတီကလည္း အဆိုပါ အခန္း (၆) တြင္ 
ပါဝင္သည့္ အာဏာပိုင္အဖြဲ႕အစည္းမ်ား၊ 
ဌာနမ်ားႏွင့္စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား ဖြဲ႕စည္း 
ျခင္းေခါင္းစဥ္ေအာက္တြင္ ယင္းအဖြ႕ဲအစည္း 
မ်ားအတြက္ ရွင္းလင္းေသာဖြဲ႕စည္းပံုကို ေရး 
ဆြဲထားျခင္းမရွိေၾကာင္း သံုးသပ္ထားသည္။ 
(ကုိးကား- thevoicemyanmar.com)

ရန္ကုန္စည္ပင္ကို  စီးပြားေရးလုပ္ငန္းအဖြဲ ႕အစည္းအျဖစ္  ေျပာင္းလဲမည့္ 

ဥပေဒၾကမ္း  လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား  ကန္႕ကြက္ရန္ျပင္ဆင္   ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအတြင္းရွိ တိုင္းရင္း 
သား လူမ်ဳိးစုအားလုံး၏ ဘာသာ၊ စာေပ၊ 
ယဥ္ေက်းမႈမ်ား တစ္ေျပးညီတိုးတက္ကာ 
ထိန္းသိမ္းေစာင့္ေရွာက္ႏုိင္ေရး၊ တန္းတူ 
အခြင့္အေရးရရွိေရးႏွင့္ သက္ဆိုင္ရာ တိုင္း
ရင္းသားလူမ်ဳိးစုအခ်ဳိးအစားအလိုက္ ရန္ပုံ 
ေငြေထာက္ပံ့ေစလိုေၾကာင္း တုိင္းအစိုးရ 
အဖြဲ႕သို႔ တိုက္တြန္းသည့္အဆုိကုိ တင္သြင္း 
ခ့ဲေသာ္လည္း မဲခြဆံုဲးျဖတ္ရာတြင္ အဆုိ႐ႈးံနိမ့္ 
သြားသည္။ အဆုိကုိ ပဲခူးတိုင္းလႊတ္ေတာ္၊ 
နဝမ ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ လႊတ္ေတာ္ 
ဒု-ဥကၠ႒ဦးၾကည္ဇင္က တင္သြင္းခ့ဲၿပီး ကိုယ္ 
စားလွယ္ ၂ ဦးက ေထာက္ခံခဲ့သည္။ သုိ႔ 
ေသာ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ဦးေဌးလြင္ 
က လူဦးေရအခ်ဳိးအစားအလိုက္ ရန္ပုံေငြ 
ေထာက္ပံ့ေပးေစလိုေၾကာင္း စာသားမွာ 
တိုင္းရင္းသားမ်ား တန္းတူအခြင့္အေရးမရရွိ 
ႏုိင္ဆုိကာ ကန္႔ကြက္ခဲ့သည့္အတြက္ မဲခြဲ 
ဆုံးျဖတ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ (ကုိးကား- ေကအုိင္စီ )
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၄၉

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၅ ရက္၊ ၂၀၁၈ 

ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က ဖြဲ႕စည္း 
ထားသည့္ ေျမာက္ဦးျဖစ္စဥ္ စံုစမ္းစစ္ေဆး 
ေရးအဖြဲ႕သည္ ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒႏွင့္ 
ညီၫြတ္မႈမရွိသည့္အျပင္ အစိုးရ၏လုပ္ပိုင္ 
ခြင့္ျဖစ္သျဖင့္ ယင္းအဖြဲ႕က စစ္ေဆးေမးျမန္း 
လာလွ်င္ ေျဖၾကားရန္မလိုေၾကာင္း ဌာန 
ဆုိင္ရာမ်ားကို ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရက ေဖ 
ေဖာ္ဝါရီ ၅ ရက္ေန႔ ရက္စြဲျဖင့္ ထုတ္ျပန္ 
ၫႊန္ၾကားခဲ့သည္။ 

ထုိစာကို ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕က လႊတ္ 
ေတာ္စံုစမ္းေရးအဖြဲ႔ကိုလည္း ေပးပို႔ခဲ့ေသာ္ 
လည္း ျပန္လည္ဆိုင္းငံ့ထားခဲ့သည္။ 

လက္ရွိအခ်ိန္တြင္ ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ 
ဘက္မွ ထုိစာကုိ တရား၀င္႐ုုပ္သိမ္းေၾကာင္း 
မထုတ္ျပန္ေသးေသာ္လည္း အဖြဲ႕အေနျဖင့္ 
စံုစမ္းစစ္ေဆးမႈမ်ားျပဳလုပ္ရန္ (ဌာနဆုိင္ရာ 
မ်ားထံ) သြားမည္ဆုိလွ်င္ သြားေရာက္ႏုိင္ 
ေၾကာင္း ျပည္နယ္၀န္ႀကီးခ်ဳပ္က ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠဌအားေျပာသည္ဟု အဖြဲ႕ 
အတြင္းေရးမွဴးျဖစ္သူ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ဦးထြန္းသာစိန္က ေျပာ 
သည္။ 

(ကုိးကား- 7daydaily.com/ rfa.org) 

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၇ ရက္၊ ၂၀၁၈
 
ျမစ္ႀကီးနား-ဆြမ္ပရာဘြမ္-ပူတာအုိ လမ္း 

ပိုင္းဆက္သြယ္ထားေသာ တံတားႏွစ္စင္းကို 
ကခ်င္လက္နက္ကိုင္တပ္ဖြဲ႕ ေကအိုင္ေအႏွင့္ 
ေကအိုင္အိုတို႔က ဖ်က္ဆီးခဲ့သည့္အတြက္ 
အျမန္ဆံုး ျပန္လည္တည္ေဆာက္ေပးရန္ 
အေရးႀကီးအဆိုကို ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၇ ရက္ 
ေန႔က ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေဝးတြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးဒိန္ခန္ဖုန္(ခ)ခန္လင္ (ပူတာအို-၂) 
က တင္သြင္းခဲ့သည္။

အဆိုပါလမ္းကိုဖ်က္ဆီးမႈေၾကာင့္ ပူတာ 
အိုခ႐ိုင္အတြင္းရွိ ေဒသခံမ်ားႏွင့္ အစိုးရဝန္ 
ထမ္းမ်ားမွာ ကုန္ေဈးႏႈန္းျမင့္တက္ျခင္း၊ 
ဓာတ္ဆီႏွင့္ ဆန္ရွားပါးျခင္းတို႔ ရင္ဆိုင္ေနရ 
သည့္အတြက္ ပ်က္စီးေနသည့္တံတားမ်ား 
ကို သက္ဆိုင္ရာက လံုၿခံဳေရးေပးၿပီး အျမန္ 
ဆံုးတည္ေဆာက္ေပးရန္ႏွင့္ ကားလမ္းပိုင္း 
ကိုလည္း ျပန္လည္အသံုးျပဳသြားလာႏိုင္ရန္ 
ေဆာလ်င္စြာေဆာင္ရြက္ေပးေရး ျပည္နယ္ 
အစိုးရႏွင့္ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရကို တိုက္ 
တြန္းေၾကာင္း အေရးႀကီးအဆိုကို တင္သြင္း 
ရျခင္းျဖစ္သည္ဟု သိရသည္။ 

ထုိအေရးႀကီးအဆိုႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး 
အစိုးရအေနျဖင့္ တည္ဆဲအုပ္ခ်ဳပ္မႈယႏၲရား 

KIA ဖ်က္ဆီးသည့္တံတားမ်ားကို အျမန္ဆံုးတည္ေဆာက္ေပးေရး 

လႊတ္ေတာ္တြင္ အေရးႀကီးအဆိုတင္

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၆ ရက္၊ ၂၀၁၈
 
ရန္ကုန္ၿမိ ႕ဳေတာ္၀န္ကုိယ္တုိင္ တရားမ၀င္ 

ကားပါကင္ေၾကး ေပးေဆာင္ေနရေၾကာင္း 
ေဖေဖာ္၀ါရီ ၁၅ ရက္ကျပဳလုပ္သည့္ ရန္ကုန္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ဦးေမာင္ 
ေမာင္စုိးက ေျပာခဲ့သည္။

ေက်ာက္တံတားၿမိ႕ဳနယ္မွ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚ ၾကည္ျပာ၏ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
တြင္း၌ ကားပါကင္ေနရာမ်ား သတ္မွတ္၍ 
စနစ္တက်ပါကင္ေၾကးေကာက္မည့္ အစီအစဥ္ 
ကုိ မည္သည့္အခ်ိန္တြင္ စတင္အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္မည္ဆုိသည့္ ေမးခြန္းႏွင့္စပ္ 

လ်ဥ္း၍ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္က ေျဖၾကားရာတြင္ 
အထက္ပါအတုိင္း ထည့္သြင္းေျပာၾကားခဲ့ 
ျခင္းျဖစ္သည္။

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီအေနျဖင့္ ကားပါကင္ေၾကးကုိ 
တရား၀င္ေကာက္ခံခြင့္မရိွေသာ္လည္း အျခား 
သူမ်ားက ေက်ာက္တံတားၿမိဳ႕နယ္ရွိ ဗုိလ္ 
ေအာင္ေက်ာ္လမ္း၊ ပန္းဆိုးတန္းလမ္းတုိ႔တြင္ 
ကားပါကင္ေၾကးအျဖစ္ ကားတစ္စီးလွ်င္ 
က်ပ္ ၅၀၀ ႏႈန္း တရားမဝင္ ေကာက္ခံေန 
ေၾကာင္း ေဒၚ ၾကည္ျပာကေျပာသည္။

ေဒၚ ၾကည္ျပာ၏ေမးခြန္းကုိ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
ေတာ္စည္ပင္သာယာေရး၀န္ႀကီးလည္း ျဖစ္ 

သည့္ ဦးေမာင္ေမာင္စုိးက ၎ကိစၥအား 
သက္ဆိုင္ရာ ရပ္ကြက္အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးမ်ား 
ႏွင့္ စည္ပင္ဌာနတို႔ ပူးေပါင္းေျဖရွင္းမည္ျဖစ္ 
ၿပီး ကားပါကင္ေနရာသတ္မွတ္ျခင္းႏွင့္ 
ပါကင္ေၾကးေကာက္ခံျခင္းကုိ ေရရွည္စီမံ 
ကိန္းသေဘာမ်ဳိးျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ရမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ျပန္လည္ေျဖၾကားသည္။ သုိ႔ေသာ္ 
မည္သည့္အခ်ိန္တြင္ ေျဖရွင္းမည္ဆုိျခင္းႏွင့္ 
လတ္တေလာေဆာင္ရြက္မည့္ ကိစၥရပ္မ်ား 
ကုိ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္က လႊတ္ေတာ္တြင္ ရွင္းရွင္း 
လင္းလင္း ေျဖၾကားမႈမရွိခဲ့ေပ။ 

(ကုိးကား-7daydaily)

ရန္ကုန္တြင္  တရားမ၀င္ကားပါကင္ေၾကးေကာက္ခံမႈ  ၿမိဳ ႕ေတာ္၀န္ကားပင္မလြတ္ဟုေျပာ

ကုိ မည္သုိ႔ပင္ျဖစ္ေစ အပ်က္အစီးမခံေၾကာင္း၊ 
ရသည့္နည္းလမ္းျဖင့္ အျမန္ဆံုးေခ်ာေခ်ာ 
ေမာေမာသြားလာႏိုင္ရန္ ေဆာင္ရြက္ေပး 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ကခ်င္ျပည္နယ္ လံုၿခံဳေရး 
ႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး ဗိုလ္မွဴးႀကီးသူရ 
မ်ဳိးတင္က ရွင္းလင္းေျဖၾကားခဲ့သည္။ ယင္း 
အဆုိအား ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ၇ ဦးမွ ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီးေနာက္ 
အဆိုရွင္၏သေဘာထားအရ လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ မွတ္တမ္းတင္ထားရွိရန္ ဆံုးျဖတ္ခဲ့ 
သည္။ 
(ကုိးကား- thevoicemyanmar.com)

ေျမာက္ဦးျဖစ္စဥ္  စံုစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ ႕ႏွင့္

ပူးေပါင္းျခင္းမျပဳရန္  ျပည္နယ္အစိုးရ၏ 

တားျမစ္မႈ  ဆုိင္းငံ့ထား

ဓာတ္ပုံ-Yan Kaung


